
Rapport från regionen 
 
Region Västerboten har denna vecka sina sista sammanträden innan julen och varje nämnd tar då sin 
verksamhetsplan för det kommande året. Med det läge som regionen befinner sig i är det väldigt 
begränsade möjligheter at ly�a in nya saker. Vårt fokus måste i det här läget vara på at se �ll at det 
vi tycker är bra fortsäter göras och at få ordning på de brister som finns i ekonomi, �llgänglighet och 
arbetsmiljö. Risken at det vik�ga förebyggande arbetet, folkhälsofrågorna, jämställdhet och 
jämlikhet, arbetet mot diskriminering och klimat- och miljöarbetet hamnar på undantag i en svår 
situa�on, men vi har gemensam syn i den rödgröna majoriteten at de områdena är vik�ga och inte 
får tappas bort.  
 
Det finns några uppdrag i nämndsplanerna som är nya, �ll exempel ska regionen utreda möjligheten 
�ll fria arbetsskor. Vi trycker också på fortsat arbete för at stöta och behandla våldsutsata kvinnor. 
Under det kommande året kommer vi jobba vidare med översyn av primärvården och också hur vi 
långsik�gt ska stärka universitetssjukhusvården och utveckla Skelle�eå och Lycksele lasaret. 
 
Förändrad organisa�ons- och ledningsstruktur för primärvården i södra Lappland 
Hälso- och sjukvårdsnämnden behandlar vid årets sista möte et förslag om at organisera om 
primärvården i södra Lappland. I förslaget ligger at i en första etapp får Sorsele, Storuman och 
Tärnaby gemensam chef och Malå och Stenbergska i Lycksele får gemensam chef. I nästa steg får 
Vilhelmina, Åsele och Dorotea gemensam chef. Målsätningen är at kunna förbätra samordning och 
samarbete mellan hälsocentralerna. 
 
Folktandvården 
Folktandvården får av hälso- och sjukvårdsnämnden möjlighet at omfördela barn och unga �ll andra 
folktandvårdskliniker som har kortare kö och bätre �llgång �ll personal. Folktandvårdens svårigheter 
at klara sin personalförsörjning har inte förbätrats och folktandvården har väldigt svårt at klara sit 
uppdrag. Et led i at kunna använda privata tandläkare för barn- och ungdomstandvården var at 
införa LOV i barn- och ungdomstandvården.  
 
Det har inte get resultat, de privata tandläkarna har inte velat ta emot barn och unga. De krav de fört 
fram är möjligheter at kunna styra vilka pa�enter de tar emot, at få en högre ersätning och at 
ersätningen ska betalas per åtgärd i stället för at utgå e�er befolkningsunderlag. Privata tandläkare 
och tandläkarbolag trycker på för at tandvården ska öppna upp för at ta in inhyrda tandläkare, i 
prak�ken samma som system som hyrpersonal inom sjukvården. Tandvården har hi�lls sagt nej, och 
har stöd från den rödgröna majoriteten at fortsäta säga nej. Primärvården visar hur kostsamt det 
kan bli för medborgarna och försämringar i kvalitet och kon�nuitet. 
 
Kärnkra� i Västerboten 
Region Västerboten är under process at anta en energiagenda med anledning av de behov som finns 
av energi med industriomställningen. De borgerliga i Alliansen försöker i arbetet ly�a in kärnkra� som 
en del i Region Västerbotens energiagenda. Sverigedemokraterna vill återremitera och skriva om 
energiagendan bort från förnyelsebar energi �ll mer tradi�onella beprövade energikällor. Bägge 
grupperingarna fick avslag och arbetet fortsäter med fokus på förnyelsebar energi. 
 
Minerallags��ning 
Vänsterpar�ets ini�a�värende om en revidering av Region Västerbotens regionala 
Mineralstrategi bifölls av Regionala utvecklingsnämnden. Den �digare strategin var utgången. Arbetet 
med at ta fram en ny mineralstrategi startar e�er beslutet. Strategin ska tas fram �llsammans med 
berörda företrädare för sektorn och Region Norrboten. 
 
Utredning om angiverilags��ning 



Vid regionstyrelsens sista styrelsemöte för året behandlades et ini�a�värende från SD om ”at följa 
folkviljan” och sita s�ll och hålla kä� om at Tidö-par�erna driver igenom en angiverilags��ning. Den 
rödgröna majoriteten avslog och biföll et eget ini�a�värende om at skriva �ll regeringen om at inte 
införa en angiverilag. Region Västerboten var �digt ute och protesterade mot at införa 
angiverilags��ning. För ganska exakt et år sedan utalade sig den rödgröna majoriteten om at 
Region Västerboten kommer stödja sin personal som inte vill anmäla och at det inte ligger i 
personalens uppdrag at anmäla vårdsökande. 
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